
PROTOKÓŁ NR XVI/ 2020 

z Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Kołobrzeg 

odbytej w dniu 29 KWIETNIA 2020 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Kołobrzeg 

 

 Na Sesji obecnych było 15 radnych, oraz pracownicy urzędu gminy. 

Listy obecności stanowią załącznik Nr 1, do niniejszego protokołu. 

Sesję o godz. 13:00 otworzył Przewodniczący Rady Pan Julian Nowicki. 

Na podstawie listy obecności stwierdził quorum do podejmowania 

prawomocnych decyzji i uchwał. Przywitał kierownictwo Urzędu Gminy. 

Przewodniczący obrad poinformował, że sesja jest zwołana w trybie artykułu 

20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym. Jest to sesja nadzwyczajna zwołana 

na wniosek Wójta Gminy Kołobrzeg. Działając na podstawie art. 15 zzx ust. 1 i 

2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z 

zapobieganiem , przeciwdziałaniem i zwalczeniem COVID-19 , innych chorób 

zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych ( Dz. U. z 2020 r. poz. 

374 z zm.)  Sesja odbyła się w trybie zdalnym. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

Proponowany porządek obrad  : 

1. Sprawy regulaminowe: 

 - Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności, 

2. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

1)  przedłużenia terminów płatności rat podatku od nieruchomości nr druku 

150, 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej  na 

terenie Gminy  Kołobrzeg nr druku 151, 

3 ) zmian w budżecie gminy na 2020 rok nr druku 152 , 



4) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Kołobrzeg na lata  2020-2029 nr druku 153 , 

5)  wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości oraz warunków i trybu 

składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej nr druku 

154. 

6) zmiany uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz 

określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso nr druku 155, 

7) zmiany uchwały w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego  

i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów, terminów płatności dla 

inkasentów i wynagrodzenia za inkaso nr druku 156, 

8) zmiany uchwały w sprawie opłaty targowej nr druku 157, 

9)   przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Kołobrzeg w 2020 roku nr druku 158, 

Radny Pan Tomasz Czechowicz – radny prosił o wyjaśnienie końcówki 

uzasadnienia do uchwały. Przedmiotowe zwolnienie stanowi pomoc publiczną.  

Przesunięcie terminu płatności podatku od nieruchomości do końca września 

2020 roku pozwoli na realną ocenę sytuacji ekonomicznej przedsiębiorców w 

minionym okresie. Po dokonaniu takiej oceny, na wniosek przedsiębiorcy 

zostaną podjęte ze strony gminy decyzje, co do ewentualnych umorzeń podatku 

od nieruchomości . Uchwała przewiduje przesuniecie terminu płatności podatku 

ale intencją jest możliwość umorzenia podatku po okresie maj , czerwiec w 

zależności od kondycji finansowej danego przedsiębiorstwa. 

Radny Pan Tomasz Królikowski – uczestniczył w rozmowach z dużymi 

ośrodkami wczasowymi w sprawie tej uchwały. Po argumentacji, że podatki 

będą umarzane w sytuacji gdy epidemia zle wpłynie na ich kondycje finansowa 

firmy większość przedstawicieli ośrodków była za przyjęciem powyższej 

uchwały. Musimy na Komisji przejrzeć wszystkie złożone wnioski o umorzenie 



podatku od nieruchomości i dokonać realnej analizy możliwości zastosowania 

tych ulg.  

Radny Pan Tomasz Szafrański – te duże ośrodki działające cały rok już ponieśli 

straty. Nie możemy czekać na rozwój sytuacji do 30 września. Większość 

przedsiębiorców składała wnioski aby jednak podjąć uchwałę o umorzeniu 

podatku od nieruchomości za miesiąc kwiecień, maj i czerwic. Być może, że ta 

sytuacja się odwróci. Na pewno nie będzie takiego sezonu wczasowego jak rok 

temu. Pisma zostały dostarczone do urzędu i do rady z prośbą o pomoc ze strony 

gminy w tym zakresie. Przedsiębiorcy jasno opowiedzieli się za tym czego 

oczekują. Straty dla przedsiębiorców są już znaczne. Wielu z nich sponsorowało 

imprezy gminy a teraz te przedsiębiorstwa wymagają od nas pomocy. 

Dziwi radnego postawa o przesunięciu terminu płatności ale tu chodzi o 

konkretne działania aby im ulżyć w swoim działaniu. Obecnie nie mają żadnych 

zysków . Już mają straty i mogą być jeszcze większe. Możemy mieć też problem 

z większym bezrobociem wśród naszych mieszkańców , gdyż ta sytuacja może 

doprowadzić do redukcji zatrudnienia w ośrodkach. 

Radny Pan Krzysztof Chabaj-  dlaczego wójt nie złożył projektu uchwały o 

umorzeniu podatku a tylko o zwolnieniu. Ustawa daje taką możliwość.  

Ośrodki od połowy marca mają zabronione prowadzenie swojej działalności .  

Od tego momentu nie pracują a płacą ogromne podatki.  

Ile podmiotów złożyło wnioski o zwolnienie z podatku w związku z pandemią. 

Jakie są skutki finansowe dla gminy w związku z tymi zwolnieniami. Już 

pojawiają się zwolnienia z pracy ludzi pracujących w dużych ośrodkach. 

Wójt Gminy – trudno przewidzieć co będzie dalej.  Na razie nie ma żadnych 

strat , bo nikt nie każe na razie tym przedsiębiorcom płacić podatki. Straty będą 

we wrześniu. Na ten moment robimy przesunięcie w płaceniu podatków na 

wrzesień. Do decyzji sa potrzebne dane. Gdyby teraz podjąć decyzje o 

umorzeniu podatku a sezon okazałby się dobry , to w tej sytuacji gmina 

poniosłaby straty z tytułu dochodów z podatków. Taka propozycja jaka dziś 



przedstawiamy jest bardzo racjonalna. Czy przedsiębiorcy w ogóle zapłacą 

podatki to zobaczymy analizując jakie ponieśli straty jakiego rzędu w 

procentach. Musimy tu stąpać bardzo ostrożnie.  

Radny Pan Tomasz Królikowski – państo szykuje pomoc dla samorządów ale 

nie wiemy jak będzie wyglądać , stąd te nie wiadome i podjecie decyzji o 

prolongacie  

Skarbnik Gminy – gmina rozumie przedsiębiorców i ich problemy. Jednakże nie 

tylko przedsiębiorcy ucierpią na tej pandemii ale też gmina.  Kierujemy się taką 

decyzją to jest pierwszy krok , jaki robimy ale nie mówimy , że to jest 

ostateczny. Być może , ze trzeba będzie podjąć decyzję w późniejszym czasie o 

umorzeniu z podatku od nieruchomości. 

Umorzenie podatku to konsekwencje dla gminy dochody będą mniejsze i nie 

wykonamy wtedy założonego planu. To spowoduje, że radni będą musieli 

podjąć decyzje z jakich planowanych inwestycji należy zrezygnować. 

Zwolnienie z podatków spowoduje mniejsze wpływy do budżetu gminy. 

Dochód z podatków jest na pierwszej pozycji w budżecie. Jest to 16 milionów w 

skali roku. Oprócz wpływu z podatku od nieruchomości, stracimy wpływy z 

opłaty miejscowej i targowej, udziały w PIT Cit. Łączna kwota może być rzędu 

5 milionów złotych.  

Radny Pan Chabaj – nadal nie usłyszał odpowiedzi ile podmiotów złożyło 

wnioski o zwolnienia. Jakie są to skutki finansowe dla gminy gdyby dziś 

wprowadzono zwolnienia z podatku. Czy za miesiąc marzec już płacono 

podatek od nieruchomości. 

Skarbnik Gminy – ilość wniosków nie było dokładnie przeliczonych. Może ich 

być około 40. Część trafiła do rady gminy i do księgowości. Co do kwoty nie 

było to kalkulowane. Za marzec przedsiębiorcy zapłacili podatki i płatność była 

dobra , gdyż epidemia zaczęła się rozwijać dopiero pod koniec marca. 

W kwietniu był mniejszy wpływ ale nie nie taki znaczący. Teraz przedsiębiorcy 

mogą mieć największy problem z płatnością i ta uchwała chwilowo gasi ich 



problem. Najwyżej po analizie danych , decyzji rządowych podejmiemy decyzje 

o umorzeniu podatków. 

Radny Pan Chabaj- tu chodzi o udzielnie pomocy o pracę dla naszych 

mieszkańców i każdy zrozumiałby , że rezygnujemy z jakiś drobnych 

inwestycji. Dlatego uważa, że projekt uchwały należy podjąć na umorzenie 

podatku a nie przesunięcie terminu jego płatności. 

Wójt Gminy – gmina nie ma żadnego wpływu na straty gestorów. Mamy wpływ 

na podatek od nieruchomości i dlatego jego prolongujemy do września, po to by 

podjąć decyzję na faktach a nie na emocjach. Poruszamy się w realiach 

budżetowych. Nie mamy danych czyli ciężko wyliczyć straty .  

Radny Pan Tomasz Czechowicz – to jest nowa sytuacja dla wszystkich. Pomoc 

jest niezbędna i oczekiwana. Rozmiar pomocy jest taki na jaki nas stać. 

Podjęcie tej uchwały to pierwszy krok pomocy. Kierowanie środków 

pomocowych na pewni będzie się jeszcze odbywało. Powinniśmy 

przeanalizować wnioski i podjąć zasadne decyzje w ich zakresie. 

Radny Pan Tomasz Szafrański – chodzi o umorzenie podatku za miesiące , 

gdzie ośrodki nie miały możliwości pracować. To jest dobrze, że jest ta 

prolongata i będzie za tym głosować. Należałoby podjąć uchwałę o umorzeniu 

podatku za pewne miesiące. I z takim projektem uchwały wystąpi pewna grupa 

radnych. Nie mówi się o miesiącach letnich a o kwietniu , maju czerwcu. Nikt 

nie odrobi już strat poniesionych. 

Wójt Gminy – wnioski które wpłynęły do gminy o umorzenie podatku musimy 

dokładnie przeanalizować i indywidualnie każdy , biorąc pod uwagę wiele 

czynników. Warto poczekać na rozwój sytuacji i tego jaki będzie sezon letni. 

Radny Pan Miron Duńczak – poruszył sprawę rolników , że ze względu na suszę 

też się zgłoszą do gminy o umorzenie podatku rolnego. 

Radny Pan Krzysztof Chabaj – mówimy o miesiącu maj i czerwiec a nie sezonie 

letnim. Przedsiębiorcy już ponieśli straty. 



Radny Pan Bogusław Grygiel – trudno jest założyć w tej chwili jaki będzie 

sezon. Już w maju ruszają hotele. Dajmy sobie chwile czasu. Zróbmy analizę do 

zeszłego roku. Może powołanie specjalnej Komisji przeanalizuje zasadność 

udzielania umorzeń w podatku. 

 Radny Pan Bartosz Góral – podjęcie uchwały o umorzeniu podatku tylko dla 

grupy przedsiębiorców branży hotelarskiej byłoby niesprawiedliwe wobec 

innych podmiotów. Wówczas należałoby podjąć uchwałę o umorzeniu podatku 

dla wszystkich. Nie wybierajmy określonej grupy. Uważa, że należy poczekać 

do września.  Tym którym nie powiedzie się sezon zawsze mogą złożyć wniosek 

o umorzenie podatku a rola gminy będzie zbadać jego zasadność. 

Radny Pan Krzysztof Chabaj czemu wójt nie zwołał sesji przed 15 kwietnia? 

Wójt Gminy – planowano zrobić sesję w GOSTIR ale kwestie bezpieczeństwa 

przeważyły . Musieliśmy zrobić zdalna sesje a z tym wiązały się kwestie 

przygotowania technicznego. Pewnie chodzi radnemu, ze uchwała 

obejmowałaby wtedy też miesiąc kwiecień. Niestety informację o tym 

dostaliśmy w piątek stąd sesja odbyła się później. 

Radny Pan Krzysztof Chabaj – myślimy tylko o pieniądzach dla gminy a nie o 

przedsiębiorcach i udzieleniu im pomocy. 

 

Rada Gminy Kołobrzeg podjęła uchwałę Nr XVI/144/2020 w sprawie 

przedłużenia terminów płatności rat podatku od nieruchomości  15 radnych 

za. 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej  na 

terenie Gminy  Kołobrzeg  

Rada Gminy Kołobrzeg podjęła uchwałę Nr XVI/145/2020 zmieniająca 

uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej  na terenie Gminy  

Kołobrzeg 15 głosami za. 

 

 



3) zmian w budżecie gminy na 2020 rok 

Radny Pan Chabaj odniósł się o zmniejszenie wydatków dla jednostki GOSTIR 

w Dźwirzynie na utrzymanie obiektu Centrum Turystyki i Rekreacji Wodnej. 

Radny mówił, ze ta inwestycja nie zostanie w terminie wykonana. Prosił 

wówczas , aby pieniądze na utrzymanie obiektu przeznaczyć na zakup 

samochodu strażackiego w Srabii i budowę remizy. Dziś te pieniądze się 

zmniejsza , a można było zrobić coś dla tej miejscowości. 

Radny Pan Bartosz Góral podziękował za realizację inwestycji budowy 

Malinowej w Zieleniewie. Zadał pytanie jakie są plany inwestycyjne do tej 

inwestycji na ten rok? 

Wójt Gminy – dostaliśmy dofinansowanie na ulice Malinowa . z naszego 

budżetu gminy musimy wydać około 4 miliony. W tym roku wydamy pieniądze 

otrzymane od wojewody. Całe obciążenie pójdzie na rok 2021 i 2022. Nie 

chcemy tak mocno obciążać gminę w jednym roku. Obecnie mamy pandemię 

robimy inwestycje, które otrzymały dofinansowanie nad innymi inwestycjami 

należy podjąć decyzję czy nasza kondycja finansowa pozwoli je realizować w 

tym roku. 

Radny Pan Tomasz Szafrański – plac zabaw w Grzybowie w południowej 

części. Proponuje przeznaczyć w tym roku na projekt  50 tysięcy, żeby 

mieszkańcy poczuli, że dba się o ich postulaty i potrzeby. Taki plac zabaw w 

tym miejscu jest wskazany. 

Wójt Gminy – pamięta o tym. Nie wprowadzamy nowych zadań obecnie. Jeśli 

zrobi się projekt to trzeba będzie go realizować. W tej chwili szukamy 

oszczędności wszędzie. Zrobimy to wtedy jak będzie bilans budżetu i pojawią 

się jakieś wolne środki. 

Radny Pan Tomasz Królikowski – prolongata podjęta na dzisiejszej sesji , 

powoduje, że do kwestii inwestycyjnych musimy wrócić w wrześniu. Może 

okazać się , że będziemy udzielać umorzenia a co za tym idzie, będziemy 

musieli szukać w budżecie oszczędności i ciąć planowane inwestycje. Jeśli 



jednak okaże się, że sezon letni był dobry wrócimy do tematu budowania placu 

zabaw. Obecnie musimy poczekać do miesiąca września i planowaniu budżetu 

gminy na 2021 rok. 

Radny Pan Bartosz Góral- czy plan inwestycji Malinowej jest na ten rok. 

Wójt Gminy – mamy pozwolenie na budowę i przygotowujemy się do 

przetargu.  

Rada Gminy Kołobrzeg podjęła uchwałę Nr XVI/146/2020 w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2020 rok 15 radnych za. 

4) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Kołobrzeg na lata  2020-2029 nr druku 153 . 

Radny Pan Tomasz Szafrański w roku 2021planuje się zaciągnięcie kredytu . 

Czy to będzie kredyt czy obligacje i to ma być wkład własny na nasze 

inwestycje. 

Skarbnik Gminy – przewidujemy formę kredyty. Trudno przewidzieć jak będą 

wyglądać nasze środki własne , stąd przewidujemy zaciągnięcie kredytu. 

Aby możliwość realizacji inwestycji się odbyła przewidujemy kredyt. Forma 

jego obecnie nie jest jeszcze znana. Przy pracy and budżetem  gminy na 2021 

rok ustalimy dokładnie te kwestie.  

Rada Gminy Kołobrzeg podjęła uchwałę Nr XVI/147/2020 w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Kołobrzeg na lata  2020-2029 15 radnych za. 

 

5)  wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości oraz warunków i trybu 

składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej nr druku 

154. 

Rada Gminy Kołobrzeg podjęła uchwałę Nr XVI/148/2020 wzoru deklaracji 

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 



przez właściciela nieruchomości oraz warunków i trybu składania 

deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej 15 głosami za. 

 

6) zmiany uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz 

określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso nr druku 155, 

Rada Gminy Kołobrzeg podjęła uchwałę Nr XVI/149/2020 w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz 

określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso 15 głosami za. 

7) zmiany uchwały w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego  

i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów, terminów płatności dla 

inkasentów i wynagrodzenia za inkaso nr druku 156, 

Radny Pan Bartosz Góral – poruszył temat zgłaszany przez sołtysów 

zbierający opłaty za śmieci i ich rozliczanie w urzędzie. Jest kiepski kontakt z 

pracownikami urzędu.  Robią problemy z przyjmowaniem od  sołtysów kwitów 

i robią problemy, że są przyjmowane w takim a nie innym okresie.  

Skarbnik Gminy – pracownicy apelowali do inkasentów, bu w tym okresie nie 

pobierali fizycznie opłat od mieszkańców. Chodzi o bezpieczeństwo i 

ograniczyć kontakt. Prosiliśmy o przelewanie na konto bankowe.  

Nie sądzi Skarbnik Gminy , żeby były problemy z dostarczeniem do gminy 

zebranych opłat. Jednakże są określone procedury. Nie wpuszczamy do gminy , 

obsługujemy pojedynczo. 

Radny Pan Bartosz Góral – były sygnały , że kontakt z pracownikami jest nie 

najlepszy a nie każdy ma konto bankowe. Inkasenci nie powinni mieć problemu 

z kontaktem z pracownikiem urzędu i rozliczeniem się z zebranych opłat. 

Rada Gminy Kołobrzeg podjęła uchwałę Nr XVI/150/2020 w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego  



i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów, terminów płatności 

dla inkasentów i wynagrodzenia za inkaso 15 glosami za. 

8) zmiany uchwały w sprawie opłaty targowej nr druku 157, 

Rada Gminy Kołobrzeg podjęła uchwałę Nr XVI/151/2020 zmiany uchwały 

w sprawie opłaty targowej 15 głosami za. 

9)   przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Kołobrzeg w 2020 roku nr druku 158, 

Radny Pan Tomasz Szafrański – poruszył temat meila w zakresie obsługi 

weterynaryjnej w naszej gminie co do leczenia potrąconego kota. 

Radny Pan Krzysztof Filipowicz- została zgłoszona skarga do powiatowego 

lekarza weterynarii i prowadzi się postępowanie wyjaśniające. Do tej chwili nie 

było skargi na tego lekarza weterynarii z którym mamy podpisaną umowę. 

Radny Pan Tomasz Czechowicz – odniósł się co do kwestii finansowania 

programu . Czy na działania o charakterze edukacyjno- informacyjnym jest 

zabezpieczona pula pieniędzy ? 

Wójt gminy – przekaże te spostrzeżenia w zakresie edukacji do pracowników 

za to odpowiedzialnych. 

Radna Pani Iwona Adamusiak- Kutrowska – kilka razy dzwoniła do schroniska 

Resk. Wiele razy nie mogła się dodzwonić. Nie reagują na to , że jakieś zwierze 

jest bezdomne. Jedyna jednostka która reaguje i współpracuje na zasadzie 

układów trochę towarzyskich Ogon do Góry. Oni zawsze wezmą psa , kota i go 

zabezpieczą. Radna uważa, że z Schroniskiem Reks nie ma dobrej współpracy. 

Przewodniczący obrad – ta uwaga daje nam pod rozwagę przyjrzenie się 

działalności schroniska. 

Rada Gminy Kołobrzeg podjęła uchwałę Nr XVI/152/2020 przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Kołobrzeg w 2020 roku 15 głosami 

za. 

 


